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§ 219 Dnr KFKS 2013/53-009 

Anmälningar  

Beslut 

Anmälningarna noteras till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KS 2013-10-21 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

Konferens 13 november 2013, DO  

Övrigt 
 

Protokoll styrelsemöte Nysätra Fastighets 

AB 

 

Protokoll KSSU 2013-09-24, 2013-10-15  

Protokoll KSAU/KSVU 2013-10-08  

Anmälningar KSSU 2013-10-15 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

Medborgarförslag om vägföreningar 

KFKS 2013/601-250 

Mark- och exploateringsenheten, 

handläggare Fredrik Bengtsson 

  

Övrigt 
 

Revisionsskrivelse 2013-10-10 om Projektet 

HAMN 

 

 

Anmälningar KSAU 2013-10-08 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

KPR´s synpunkter på budgetarbetet Jessica Röök 
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Inbjudningar 
 

Barnkonventionen i praktiken, 4 november  

Överenskommelsen inom integrationsområdet, 7 

november 

 

FOU-konferens, 28 november  

Södertörns brandförsvar, 20-års jubileum 4 december  

Mänskliga Rättighetsdagarna 14-16 november   

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 13:41  

Cirkulär 13:45  

Cirkulär 13:49  

 

Protokollsanteckning 

 

Majvie Swärd (S) lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 

 

”Återigen ser vi brister i ledning och styrning, denna gång gäller det projektet HAMN. 

Revisorerna påtalar att beslutet att starta detta projekt inte har skett enligt de besluts- och 

delegationsordningar som gäller för kommunen. De har också noterat tilläggsbudgetar och 

återremisser vid flera tillfällen. Bristerna gäller från 2009 och framåt. Vi har från 

Socialdemokraternas sida känt en stor oro kring projektet HAMN vilket vi också har 

påtalat vid flera tillfällen. Senast ärendet var uppe till behandling skulle det tas beslut om 

ytterligare 22 mnkr, lika mycket som redan är investerat. Hela projektet känns som ett 

vågspel och vi tycker det är bra att revisorerna har uppmärksammat bristerna som rör det. 

Vår oro har inte minskat, snarare ökat för varje gång ärendet är uppe till behandling. Vi 

bävar för att detta blir en parallell till stadshusbygget, om än i mindre skala. Att vara bäst på 

att vara kommun är inte lätt.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät för Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet accepterade inledningsvis att FMC överfördes i ny ägo med avsikt att få till 

stånd verksamheter av marin karaktär. Fisksätra är ett område som behöver olika satsningar 

som höjer områdets status och självkänsla. Tyvärr har dock HAMN visat sig vara ett 

projekt med stora brister. Beslutsunderlagen har varit undermåliga vilket Vänsterpartiet 

påpekat i kommunstyrelsen på ett tidigt stadium. Tyvärr har det kommit i dagen i ett skede 

när bindande beslut redan tagits. Vi har dock under tiden förslagit att projektet med muséet 

skulle läggas ned. Nu har vi känslan av att den gamla förbannelsen över FMC där 

kommunen under årtionden förlorat stora summor bara fortsätter. Kalkylerna för muséet, 

restaurangen, vandrarhemmet, mm har varit orealistiska Vi instämmer alltså helt i 
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revisorernas kritik. Revisorerna bedömer att åtgärder har tagits för att inte liknande 

situationer ska uppträda igen. Men när nu är återigen nya investeringar på gång, 

investeringar som inte varit kända från början utan nu ”bara dyker upp” är det tveksamt 

om vi instämmer i den relativt positiva bedömningen.” 

 

- - - - - 
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§ 220 Dnr FKKS 2013/54-009 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Delegationsbesluten noteras till protokollet. 

 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSVU 2013-10-08 

 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2013-10-08 

Ärende Ansvarig 

Kommungemensam 

dokumenthanteringsplan för 

personalhandlingar  

Mats Bohman, Administrativ direktör 

(Amanda Bartak, arkivarie) 

  

Delegationsbeslut, anmälningar KSSU 2013-09-24 

Ärende Ansvarig 

Tilldelningsbeslut stadsbyggnadsprojekt 

Uddvägens upprustning 

Ulf Crichton, mark- och exploateringschef 

 

Protokollsanteckning 

 

Majvie Swärd (S) lät anteckna följande. 

 

”Miljöenheten har ånyo gjort anmärkningar ang kommunens skolkök. Denna gång var det 

dels Sigfridsborgsskolan dels Skuru skola som har fått föreläggande enligt Livsmedelslagen. 

Vid föregående möte med KSVU hade Miljöenheten helt sonika stängt skolköket i Duvnäs 

skola. Vilken/vilka skola/or kommer härnäst? Det är synnerligen anmärkningsvärt att det 

ska behöva gå så långt som till föreläggande från Miljöenheten pga att kommunen inte har 

skött sitt fastighetsunderhåll.  Miljöenheten ser till efterlevnaden av Livsmedelslagen och 

Ärende Ansvarig 

Föreläggande om åtgärder, Skuru skola Malin Berglund 

Föreläggande om åtgärder, Sigfridsborgs 

Skola 

Jenny Eriksson 
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vilka hälsorisker som finns när inte denna följs. Skrämmande att barn och vuxna i våra 

skolor ska behöva utsättas för hälsorisker, det kan bara inte accepteras. Det är också 

barnens och vuxnas arbetsmiljö det handlar om. Det verkar inte som om kommunen, i alla 

vad gäller delar av skolmiljön, lever upp till en god arbetsmiljö. I våras hade vi ett annat 

problem ang lastkajen vid Nacka gymnasium, där en av kommunens entreprenörer ansåg 

sig nödsakad att göra en § 6;6a-anmälan enligt Arbetsmiljölagen eftersom kommunen trots 

flera påpekanden inte hade vidtagit åtgärder där. Nacka vill vara bäst på att vara kommun – 

man kan verkligen undra om området arbetsmiljö ryms inom detta begrepp.” 

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Nu har flera skol/förskolekök i Nacka fått nedslag vad gäller underhåll och hälsa. Det är 

självklart inte acceptabelt att kök i kommunala verksamheter i kommunala lokaler ska råka 

ut för detta. Den direkta orsaken kan härledas till det bristande underhåll som är så vanligt 

för Nackas lokaler. Nacka har ett eftersläpande underhållsbehov på över 700 Mkr och 

satsar nu enbart en spottstyver i budgeten innevarande år och för 2014. Förutom att det 

bristande underhållet här både utsätter personal och elever för arbetsmiljö- och hälsorisker 

så innebär det en direkt kapitalförstöring. När underhållet brister kommer istället det akuta 

felavhjälpande underhållet att öka lavinartat. Det är inte gratis och samtidigt har inte det 

bristande underhållet åtgärdats i och med det. Så ur ett ekonomiskt perspektiv, Nacka har 

ju en långsiktigt hållbar ekonomi som mål, är det helt enkelt inte hållbart. ” 

 

Mats Gerdau (M) lät anteckna följande. 

 

”Det är oacceptabelt att skolköken och andra kommunala lokaler håller så låg standard att 

de stängs. Tvärtom ska fastigheterna hålla god standard. Alliansmajoriteten sjösatte därför 

förra året ett program för att skapa resurser för att öka det löpande underhållet av 

kommunens fastigheter. Det handlar om att under tre år öka hyrorna (och kompensera 

skolorna för de ökade hyreskostnaderna) så att hyresvärden får in mer pengar som kan gå 

till underhåll. Socialdemokraterna motsatte sig detta, och har därmed mindre pengar för 

underhåll än Alliansen.” 

 

- - - - - 
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§ 221 Dnr KFKS 2012/407-214 

Detaljplan för fastigheten Rösunda 3:13, Sjökullens väg 1, 

i Saltsjöbaden 
Antagande 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta planförslaget. 

Ärende 

Fastigheten Rösunda 3:13 om 732 kvm ligger inom kvarteret Sjökullen vid Sjökullens väg i 

Saltsjöbaden. Förslaget till detaljplan syftar till att ge byggrätt för ett parhus med två 

lägenheter och tillhörande komplementbyggnader. Fastigheten har i dag enligt gällande 

planbestämmelser byggrätt för ett enbostadshus. 

 

Handlingar i ärendet 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 16 oktober 2013 § 275 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 15 oktober 2013 § 203 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 2 oktober 2013 

Plankarta 

Planbeskrivning 

Utlåtande 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 15 oktober 2013 § 203 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott noterade att miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

behandlar förslaget att tillstyrka föreslagen detaljplan den 16 oktober 2013 och överlämnar 

därför ärendet till kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 16 oktober 2013 § 275 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 

kommunfullmäktige att planförslaget antas. 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråles yrkande. 

- - - - - 
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§ 222 Dnr KFKS 2011/374-214 

Detaljplan för Orminge 42:1 i Boo 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta planförslaget. 

Ärende 

Planområdet är beläget i västra Orminge och bebyggt med en låg envåningsbyggnad. 

Byggnaden har tidigare fungerat som förskola och inrymmer idag bostadslägenheter. 

Planområdet har direkt anslutning till centrala parken och omges av de karakteristiska 

radhusliknande ”tågvagnarna” i två våningar. Gällande detaljplan medger bebyggelse i en 

våning för allmänt ändamål. Dagens bostadsanvändning har medgivits genom tillfälligt lov. 

Planförslaget syftar till att bekräfta pågående markanvändning genom att möjliggöra nya 

flerbostadshus. Den nya bebyggelsen ska förhålla sig till och anpassas till omgivande 

kulturmiljövärden. Planförslaget medger även förskoleverksamhet i byggnadernas 

bottenplan. Efter granskningen har omfattningen på förskoleverksamheten begränsats och 

därutöver har planförslaget genomgått redaktionella ändringar. Exploatören står för 

plankostnader och för de kostnader som krävs för planens genomförande både inom och 

utanför kvartersmark. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 15 oktober 2013 § 203 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 18 september 2013 § 245 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 9 augusti 2013  

Plankarta med bestämmelser 

Plan- och genomförandebeskrivning 

Tjänsteutlåtande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 15 oktober 2013 § 203 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta planförslaget. 

 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 18 september 2013 § 245 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och hemställer hos 

kommunfullmäktige att planförslaget antas. 

 



 12 (54) 
 21 oktober 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till stadsutvecklingsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 223 Dnr KFKS 2013/286-040 

Exploateringsredovisning T2 2013 - beslut om ny budget 

för 5 stadsbyggnadsprojekt 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärende 

Exploateringsverksamheten omfattar 160 stadsbyggnadsprojekt som tillsammans har syftet 

att ge förutsättningar för fler bostäder och verksamhetslokaler i kommunen. I år väntas ca 

13 projekt avslutas. Senaste budgetjusteringen gjordes i samband med tertialbokslut 1 för år 

2013. Sammantaget för projektportföljen föreslås en budgetändring så att nettokostnaden 

minskar med 0,7 miljoner kronor. Budgetförändringen berör främst fem projekt varav för 

Lillebo, Älgö och Lokomobilvägen begärs en nettokostnadsökning medan för Stensö Udde 

begärs en nettokostnadsminskning och för projektet Kontor Uddvägen, som tidigare 

saknat budget, begärs en helt ny budget. För dessa fem projekt sker en sammanlagd 

nettokostnadsminskning om 1,2 miljoner kronor.. Utöver detta sker smärre justeringar i ett 

antal projekt. Den totala nettokostnadsminskningen för hela projektportföljen är 688 000 

kronor. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 september 2013 § 179 

Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 14 september 2013, rev den 13 

oktober 2013 

Bilaga 1, Projekttabell, alla projekt 

Bilaga 2, Projekttabell, projekt med ny budget 

Bilaga 3, Projektbeskrivning för projekt med ny budget 

Bilaga 4, Projektlista 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 september 2013 § 179 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog att, utöver av mark- och 

exploateringsenheten föreslagna förändringar, ska beslutet om investeringsram för 

projektet Modernisering av Saltsjöbanan (9533) återkallas. 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
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Kommunfullmäktige fastställer exploateringsbudgeten och minskar den totala 

investeringsbudgeten med 687 tkr enligt redovisade revideringar. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) och Sidney Holm 

(MP) att ärendet skulle bordläggas. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckning 

Rolf Wasteson (V) lät för Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet vill inte att Österleden byggs, därför vill vi att det utgår ur Nackas planer. 

Detsamma gäller Morningside marina. Det går inte heller att låta bli att kommentera den 

skenande kostnaden för Älgö. Gång på gång så presenteras nya, ökade, kostnader. Det är 

orimligt att inte ha bättre kostnadskontroll i et så stort projekt. 

 

Projektet Kvarnholmsförbindelsen har Vänsterpartiet hela tiden varit emot att den byggs. 

Nu har bygget påbörjats så därmed är det slaget förlorat. Dock kan vi inte låta bli att 

påpeka att uppgiften om att exploatören på Kvarnholmen står för 165 Mkr inte är i 

överensstämmelse med de ursprungliga besluten. När programavtalet slöts så var avsikten 

att detta bidrag skulle till del gåt till Kvarnholmsbron men också för att bekosta andra 

infrastrukturprojekt föranledda av eller berörda av exploateringen på Kvarnholmen. Nu har 

den moderatledda majoriteten i Nacka valt, utan att det finns något beslut om det, lägga alla 

pengarna på Kvarnholmsförbindelsen för att få Nackaborna att tro att den inte blir så dyr. 

Istället kommer då skattepengar att till fullo få betala de andra infrastrukturprojekten. De är 

inte lika synliga så alliansen väljer därför att lägga ut dimridåerna. Detta kan inte betraktas 

på annat sätt än att det närmast är bedrägligt.” 

 

Khashayar Farmanbar (S) lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna 

följande. 

 

”Socialdemokraterna återkommer med eget budgetförslag vid nästa kommunstyrelse. Det 

är dock på sin plats att markera vår vilja angående gatuavgifterna. Vi vill införa möjlighet 

för boende inom områden med enskilt huvudmannaskap att kunna få likvärdig borgen som 

boende inom områden med kommunalt huvudmannaskap. Vi vill också se över systemet 

för att på sikt kunna ändra modellen om gatuavgifter till att kunna finansieras, ägas och 

utnyttjas gemensamt.” 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Sidney Holm (MP) och Åsa Marnell (MP) lät för Miljöpartiet de grönas 

kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 

 

”Exploateringsredovisningen grundar sig på den av Alliansen beslutade budgeten som 

Miljöpartiet inte ställt sig bakom. I Miljöpartiets budgetförslag som avslogs var det flera 

stora exploateringar som inte fanns med och där vi i olika sammanhang har yrkat avslag av 

ekologiska, ekonomiska och sociala hållbarhetsskäl. Till dessa hör bl.a. Österleden, 

Kvarnholmsförbindelsen och Morningside Marina. När det gäller Älgö är det rent pinsamt 

för Alliansens trovärdighet att kostnaderna tillåtits skjuta i höjden på ett så okontrollerat 

sätt. Miljöpartiet har ända sedan starten varit emot den överdimensionerade utformningen 

av Älgö-projektet.” 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 224 Dnr KFKS 2012/156-040 

Investeringsbeslut och -sammanställning tertial 2 år 

2013 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärende 

Alliansmajoriteten lade vid sammanträdet fram ett förslag till investeringsbeslut som 

medför att kommunens totala investeringsram kommer att omsluta drygt 1,76 miljarder 

kronor för åren 2013- 2016, exklusive exploateringsärenden, under förutsättning att 

investeringsbeslut tas i enlighet med det som nu föreslås. Inklusive exploateringsärenden 

blir prognosen för investeringsramen 2,58 miljarder för samma period. Den nya prognosen 

inklusive förslag på nya och förändrade investeringsprojekt ligger, inklusive 

exploateringsärenden, 440 miljoner kronor högre jämfört med prognosen vid tertial 1 år 

2013. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 september 2013, rev 11 oktober 2013 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 §§117-121 

Kommunstyrelsens verksamhetsutskott den 8 oktober 2013 §§50-51 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 24 september 2013 §§184-189 

Samtliga bilagor finns att läsa på följande länk: 

07_Investeringsbeslut_och_sammanstallning_T2_2013 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) att ärendet skulle 

bordläggas. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckning 

Khashayar Farmanbar (S) lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna 

följande. 

 

http://infobank.nacka.se/ext/Politik_Organisation/Filhanterare/MOSS_ks.asp?url=http://infobank.nacka.se/handlingar/Kommunstyrelsen/2013/20131021/07_Investeringsbeslut_och_sammanstallning_T2_2013&path=//admfilesql01/infobank/handlingar/Kommunstyrelsen/2013/20131021/07_Investeringsbeslut_och_sammanstallning_T2_2013


 17 (54) 
 21 oktober 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

”Socialdemokraterna återkommer med eget budgetförslag vid nästa 

kommunstyrelsesammanträde. Dock kan vi glädjas åt att den moderatledda alliansen 

inkluderar socialdemokraternas 3 år gamla motion om införande av hundrastgårdar. Vi ser 

också med oro på hur kostnaderna för projekt HAMN fortsätter att öka utan att det finns 

några reallistiska tecken på att de resultat man skissat på kommer att uppnås. I ljuset av den 

oroliga ekonomiska tiden som kommunen har haft hade vi sett framemot att alliansens 

budget skulle ha adekvata åtgärder för styrning och uppföljning i de stora 

kostnadsområdena. Dessa lyser tyvärr fortfarande med sin frånvaro.” 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 225 Dnr KSKS 2012/156-040 

Tertialbokslut 2 2013 för Nacka kommun 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa tertialbokslut 2 2013 samt 

prognosen för helåret 2013. 

 

Ärende 

Prognosen för årets resultat är till 62 miljoner kronor (mnkr), vilket är något sämre än 

budget. Balanskravsresultatet prognostiseras till 116,8 mnkr, vilket är 46 mnkr bättre än 

budget. Förbättringen beror framförallt på en återbetalning av sjukförsäkringspremier från 

Afa på 45 mnkr. Trots en positiv avvikelse av balanskravsresultatet jämfört med budget 

brister måluppfyllelsen för målet om en kommunal ekonomi i balans. Det beror på 

prognostiserade underskott i verksamheter under kommunstyrelsen – framförallt för 

lokalenheten och för kommunens egen produktion av förskola och skola och sociala 

stödresurser. Vidare nås inte de finansiella målsättningarna för kommunen.  

  

Målen för de övergripande verksamhetsresultaten bedöms vara uppfyllda. Positivt är att 

studieresultaten ökat inom SFI (svenska för invandrare) och att nöjdheten är hög bland 

äldre personer som har hemtjänst. Ett nytt kundval har beslutats som gäller 

samhällsorientering för till Sverige nyanlända personer. Resultaten för förskola och skola är 

fortsatt höga i jämförelse med andra kommuner. Ett utvecklingsområde är dock att andelen 

högskoleutbildad personal inom förskolan bör öka. 

 

Den sammanvägda bedömningen av huruvida kommunen lever upp till målet om god 

ekonomisk hushållning är att läget för kommunens ekonomi måste fortsätta att förbättras 

och stabiliseras för att det målet ska nås fullt ut. 

 

Medarbetarnas sjukfrånvaro låg vid slutet av perioden på 4,8 procent, vilket är en ökning 

med 0,2 procentenheter jämfört med motsvarande period föregående år. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 123 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 oktober 2013 

Bilagor: 

Tertialbokslut 2 2013 för Nacka kommun 

Skuldrapport tertial 2 2013 för Nacka kommun 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 123 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa tertialbokslut 2 2013 samt 

prognosen för helåret 2013. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 226 Dnr KFKS 2013/481-003 

Avfallsplan 2020 

Beslut 

Ärendet återremitteras för att, till kommunstyrelsens sammanträde den 4 november, 

kompletteras med en redovisning av de ekonomiska konsekvenserna för genomförandet av 

avfallsplanen. 

 

Ärende 

Avfallsplanen tillsammans med avfallsföreskrifterna utgör den kommunala renhållnings-

ordningen. Avfallsplanen har reviderats något efter utställning där ett mindre antal 

synpunkter inkommit. Viktiga delar av genomförandet är investeringar i utökad kapacitet 

för återvinning och beteendepåverkande information och taxesättning.  För genomförandet 

förutsätts finansiering via avfallstaxan. Taxan behandlas i ärendet om mål och budget.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 124 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 18 september 2013, rev 14 oktober 2013 

Tekniska nämnden den 17 september 2013 § 150 
Avfallsplan 2020 (huvuddokumentet) 
Avfallsplan 2020 (bilaga 1-9) 
Remissvar (a-e) 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 124 

Kommunstyrelsens arbetsutskott uppdrog åt stadsledningskontoret att, inför behandling i 

kommunstyrelsen, komplettera ärendet med en redovisning av de ekonomiska 

konsekvenserna för genomförandet av avfallsplanen. 

Beslut i tekniska nämnden den 17 september 2013 § 150 

Tekniska nämnden föreslog kommunfullmäktige att anta förslaget till avfallsplan, med 

ikraftträdande från 2014-01-01. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) att ärendet skulle 

återremitteras för att, till kommunstyrelsens sammanträde den 4 november, kompletteras 

med en redovisning av de ekonomiska konsekvenserna för genomförandet av 

avfallsplanen. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 227 Dnr KFKS 2013/191-040 

Ägardirektiv Nacka kommuns helägda aktiebolag 

Beslut 

Ärendet återremitteras för att kommunstyreslen, innan fastställande av ägardirektiv, ska 

kunna ta del av resultatet från Nysätra Fastighet ABs strategimöte den 19 november och 

även kunna ta del av resultatet från diskussion med styrelsen i Nacka Energi AB den 3 

december. 

 

Ärende 

Stadsledningskontoret föreslår att kommunen ska anta ägardirektiv för sina fyra aktiebolag, 

där Nacka stadshus funktion är att vara moderbolag för elnätsbolaget Nacka Energi AB 

och Nysätra Fastighets AB, som äger fastigheten Sicklaön 269:1 och bedriver 

hyresverksamhet. Nacka Energi AB äger i sin tur Nacka Energi Försäljnings AB som 

bedriver elnätverksamhet samt sidoordnad verksamhet, främst nätadministrativa tjänster. 

 

Som ägare är det viktigt att tydligt klargöra vad man vill med bolaget och vilken nytta 

bolaget förväntas tillföra kommunen och dess medborgare. Ägardirektiv är ett av 

kommunens redskap för att styra sina aktiebolag. Tydliga ägardirektiv underlättar 

medborgarnas insyn i verksamheten, vilket stärker Nacka kommuns vision om öppenhet 

och mångfald. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 oktober 2013 

Ägardirektiv Nysätra Fastighets AB 

Ägardirektiv Nacka Energi AB 

Ägardirektiv Nacka Stadshus AB 

 

Yrkanden 

Khashayar Farmanbar (S) yrkade på återremiss av ägardirektivet Nacka Energi AB. 

 

Sidney Holm (MP) yrkade på återremiss av ägardirektivet Nysätra Fastighets AB. 

 

Mats Gerdau (M) yrkade att ärendet, med avseende på alla tre ägardirektiv, skulle 

återremitteras för att, innan fastställande av ägardirektiv, kunna ta del av resultatet från 

Nysätra Fastighet ABs strategimöte den 19 november samt kunna ta del av resultatet från 

diskussion med styrelsen i Nacka Energi AB den 3 december. 

 



 23 (54) 
 21 oktober 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Khashayar Farmanbars och Sidney Holms yrkanden beslutade 

kommunstyrelsen i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Protokollsanteckningar 

Khashayar Farmanbar lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna 

följande. 

 

”Våra kommunala bolag är del av de verktyg som kommunen har till sitt förfogande för att 

styra kommunens utveckling. Vi socialdemokrater vill att kommunens vision och vilja i hur 

vårt samhälle ska styras ska återspeglas i det ägardirektiv som de kommunala bolagen får.” 

 

- - - - -  
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 228 Dnr KFKS 2013/182-040 

Mål och budget 2014-2016 inkluderande  
 taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens och strålskyddslagens område 

 taxa för planering, byggande, kartor och mättjänster  

 avfallstaxa 

 VA-taxa 

 barnbokslut; motion av R Wasteson och A Johansson (V) 

 rätten till periodkort för kollektivtrafiken inom normen för ekonomiskt bistånd; 

motion av B Ström, S Holm och P Chrisander (MP) 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar alliansmajoritetens förslag till mål och budget 2014-2016 inklusive 

dess förslag till  

 taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens och strålskyddslagens område 

 taxa för planering, byggande, kartor och mättjänster  

 avfallstaxa   

 VA-taxa och  

 beslut i motionerna om  

o Barnbokslut av R Wasteson och A Johansson (V) 

o Rätten till periodkort för kollektivtrafiken inom normen för ekonomiskt 

bistånd av B Ström, S Holm och P Chrisander (MP) 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen föreslår en oförändrad skattesats på 18,61 kronor. Nacka har en i grun-

den stabil och balanserad ekonomi. Långtidsprognosen 2013 visar att det är ekonomiskt 

förmånligt att växa, fler invånare ger fler skattebetalare och fler som delar på gemensamma 

kostnader. Samtidigt är det en utmaning att möta behovet av fler förskolor och skolor, fler 

idrottsanläggningar och fler äldreboenden.  

 

Stadsutveckling och tunnelbana kommer prägla Nacka de närmaste 10-20 åren. Kommu-

nen har därför startat ett visionsarbete för den framtida staden på Sicklaön. De som bor 

eller verkar i Nacka ska kunna vara delaktiga när Nacka bygger stad. Den täta och blandade 

staden innebär cirka 14 000 nya bostäder på västra Sicklaön fram till 2030, med hyresrätter, 

bostadsrätter, arbetsplatser, handel och service. Kommunen ökar ansträngningarna att 

korta beslutsprocesserna och påskynda planarbetet och en ny post införs i investerings-

budgeten för särskilda insatser med att bygga stad. Samtidigt som västra Sicklaön förtätas 

ska de lokala centrumen utvecklas, de är viktiga för närservicen och är en av översikts-

planens fyra bärande strategier. 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Parallellt med detta är det viktigt att värna och vårda grönområden och sjöar, både genom 

nya naturreservat och att grönområden som Fisksätra holme rustas upp. Kommunstyrelsen 

föreslår satsningar med utegym, parkbänkar, lekplatser, med mera. För detta föreslås en 

ökad driftkostnad med 4,5 miljoner kronor och 25 miljoner kronor i investeringar för 2014-

2016. Förstudier om simhallar i kommunen ska göras i kommunen; i förslaget till 

planprogram för Orminge ingår simhall och i Saltsjöbaden har Näckenbadet troligtvis tjä-

nat ut och behöver ersättas. 

 

2014 startar arbetet med att förlänga Tvärbanan till Sickla. Bygget av en ny Skurubro startar 

2015, där den ena av dagens två broar rustas som gata för lokaltrafiken och den andra för 

gång- och cykeltrafik. 1 miljon kronor anslås extra för insatser i samband med Slussen- 

ombyggnaden. Det handlar om infartsparkeringar, omläggning av trafiken, informations-

insatser, underlätta för sjötrafiken med mera. För att bidra till att cykling blir ett alternativ 

till bilen ska en cykelplan antas under 2014.  

 

Förslaget till budgetramar innebär att verksamhetens nettokostnader ökar med 173,6 miljo-

ner kronor (4,3 procent) jämfört med 2013. Utbildningsnämndens budget ökar med . 100 

miljoner kronor jämfört med prognosen för 2013. Goda skolresultat fordrar kompetens 

och karriärmöjligheter hos medarbetarna. Därför är det viktigt att satsa på medarbetarna 

och det är en av avsikterna med det stora resurstillskott som kommunstyrelsen föreslår  

Resurserna för sociala insatser ökar med 53 miljoner kronor nästa år. Framför allt handlar 

det om att bygga ut äldreomsorgen med fler platser och fler hemtjänsttimmar, men även att 

höja ersättningen till utförarna. Checkbeloppen för särskilt boende räknas upp med 3,0 

procent, för hemtjänst 1,5 procent och för daglig verksamhet enligt lagen om stöd och ser-

vice till vissa funktionshindrade 3,5 procent. 

Handlingar i ärendet 

Alliansmajoritetens förslag Mål & Budget 2014-2016 inklusive 

 taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens och strålskyddslagens område 

 taxa för planering, byggande, kartor och mättjänster  

 avfallstaxa 

 VA-taxa 

 barnbokslut; motion av R Wasteson och A Johansson (V) 

 rätten till periodkort för kollektivtrafiken inom normen för ekonomiskt bistånd; 

motion av B Ström, S Holm och P Chrisander (MP) 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 125 

Nämndernas förslag till mål och budget med bilagor 

Bilagor till  

Motionen Barnbokslut 

Motionen Rättvisemärkt handel 

Avfallstaxa 

VA-taxa 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsen 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Miljöbalkstaxa 

Taxa kartor, mättjänster  

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 125 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar informationen om nämndernas förslag till 

budgetar för perioden 2014-2016 till protokollet. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade med instämmande av Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD) och 

Monica Brohede Tellström (M) bifall till alliansmajoritetens förslag mål och budget 2014-

2016 inklusive taxa för prövning och tillsyn inom miljöbalkens och strålskyddslagens 

område, taxa för planering, byggande, kartor och mättjänster, avfallstaxa och VA-taxa samt 

förslag till beslut med anledning av motion om barnbokslut av R Wasteson och A 

Johansson (V) och motion om rätten till periodkort för kollektivtrafiken inom normen för 

ekonomiskt bistånd av B Ström, S Holm och P Chrisander (MP) 

 

Rolf Wasteson (V), Khashayar Farmanbar (S), Majvie Swärd (S), Sidney Holm (MP) 

meddelade att de ej deltar i beslutet med hänvisning till eget budgetförslag som behandlas 

på kommunstyrelsens sammanträde den 4 november. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

 

 
 

§ 229 Dnr KFKS 2013/563-040 

Riktlinjer för god ekonomisk hushållning och 

resultatutjämningsreserv 
Komplettering av reglemente för mål- och resultatstyrning. 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta föreslagen komplettering av 

reglemente för mål- och resultatstyrning med riktlinjer för god ekonomisk 

hushållning och resultatutjämningsreserv. 

2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att kommunen ska inrätta 

en resultatutjämningsreserv. 

3. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att göra en avsättning med 56 

miljoner kronor från 2010 års balanskravsresultat till en resultatutjämningsreserv. 

 

Ärende 

Sedan 1 januari 2013 får kommuner reservera delar av ett för året positivt ekonomiskt 

resultat i en resultatutjämningsreserv, för att utjämna intäkter över en konjunkturcykel. 

Kommunfullmäktige ska också besluta om riktlinjer för god ekonomisk hushållning. 

Beslutar en kommun om resultatutjämningsreserv, ska det framgå i de riklinjerna hur 

reserven ska hanteras. 

  

I detta ärende föreslås att reglementet för mål- och resultatstyrning ska kompletteras med 

riktlinjer för god ekonomisk hushållning och resultatutjämningsreserv. Riktlinjerna föreslås 

vara att kommunen ska leva upp till de av kommunfullmäktige beslutade övergripande 

målen. Det innebär ingen förändring av kommunens sätt att definiera och utvärdera god 

ekonomisk hushållning sedan tidigare. 

 

Kommunstyrelsen förslår att kommunen ska inrätta en resultatutjämningsreserv, som en 

försäkring att användas vid kraftiga dämpningar i konjunkturen och som ett kortsiktigt 

verktyg för att uppnå en ekonomi i balans. För att uppnå stadigvarande god ekonomisk 

hushållning krävs att kommunen strävar efter att nå de finansiella målsättningarna. 

 

Avsättningar kan göras till reserven från åren 2010, 2011 och 2012. Det gör att Nacka 

kommun kan avsätta 56 miljoner kronor från balanskravsresultatet 2010.  
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Utdragsbestyrkande 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 126 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 september 2013 

 Förslag till komplettering av reglemente för mål- och resultatstyrning med riktlinjer 

för god ekonomisk hushållning och resultatutjämningsreserv 

 Promemoria Nacka kommuns riktlinjer för god ekonomisk hushållning och 

resultatutjämningsreserv 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 126 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige anta föreslagen komplettering av 

reglemente för mål- och resultatstyrning med riktlinjer för god ekonomisk 

hushållning och resultatutjämningsreserv. 

2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att kommunen ska inrätta 

en resultatutjämningsreserv. 

3. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att göra en avsättning med 56 

miljoner kronor från 2010 års balanskravsresultat till en resultatutjämningsreserv. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD) och Hans Peters (C) 

bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Monica Brohede Tellström (FP) yrkade med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) 

och Rolf Wasteson (V) bifall till punkt 1 och 2 i arbetsutskottets förslag men yrkade avslag 

till punkt 3 i arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Monica Brohede Tellströms yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet 

med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Reservationer 

Monica Brohede Tellström (FP), Khashayar Farmanbar (S) och Rolf Wasteson (V) 

reserverade sig mot beslutet. 

 

Protokollsanteckningar 

Rolf Wasteson (V) lät för Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 
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”Ett regelverk som möjliggör att bokslutet kan gå med underskott enskilda år och att det 

möjliggörs att räkna den ekonomiska hållbarheten över en längre period, det är helt i 

Vänsterpartiets linje. Den del av beslutet som här avsätter en reserv för utjämning från 

resultatet från år 2010, det är inte rimligt. När Nacka kommun gick med dåliga resultat 

2011-2012 så är det än mer märkligt att göra en sådan disposition. Även om det formellt är 

rätt så ger det inte signalen att Nacka ska ha en långsiktigt hållbar ekonomi. Man skulle 

kunna tro att det här handlar om en typ av fondering, men det handlar ju bara om en 

bokföringsmässig disposition. Detta allra helst som om detta är pengar som i praktiken inte 

finns längre. Nacka borde ha avstått från detta och istället utgått fr o m i år för att bygga 

upp en reserv.” 

 

- - - - - 
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§ 230 Dnr KFKS 2013/578-349 

Verksamhetsområde för dagvatten 

Beslut 

Ärendet återremitteras för att, till kommunstyrelsens sammanträde den 4 november, 

kompletteras med de ekonomiska konsekvenser som följer av fastställande av nytt 

verksamhetsområde för dagvatten.   

 

Ärende 

Enligt lag om allmänna vattentjänster, i dagligt tal benämnd ”vattentjänstlagen”, ska 

kommunen fastställa verksamhetsområden för allmänna vattentjänster. Sedan tidigare finns 

verksamhetsområde fastställt för vatten och spillvatten men inte för dagvatten. Ett gällande 

verksamhetsområde för dagvatten är en förutsättning för att kunna ta ut va-avgifter enligt 

fastställd taxa även för dagvattnet. Sedan tidigare finns kommunala beslut på att införa 

brukningsavgifter och verksamhetsområde för dagvatten. Dagvattensystemet är delvis 

utbyggt i kommunen. Det nu föreslagna verksamhetsområdet för dagvatten består av 19 

delområden där bedömningen är att det finns förutsättningar att tillhandahålla 

vattentjänster även för dagvatten.  

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 132 

Tekniska nämndens protokollsutdrag den 24 september 2013§ 184 

Tekniska nämndens tjänsteskrivelse den 19 september 2013 

Översiktskarta och 19 detaljkartor utvisande verksamhetsområde för dagvatten i Nacka 

kommun. 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 132 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar förslaget till kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

 

Beslut i tekniska nämnden den 24 september 2013 § 184 

Tekniska nämnden beslutade föreslå att kommunfullmäktige fastställer nytt 

verksamhetsområde för dagvatten enligt tjänsteskrivelsens kartor i bilaga 1. 

 

Yrkanden 

Majvie Swärd (S) yrkade med instämmande av Mats Gerdau (M) och Khashayar Farmanbar 

(S) att ärendet skulle återremitteras för att till kommunstyrelsens sammanträde den 4 
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november kompletteras med de ekonomiska konsekvenser som följer av fastställande av 

nytt verksamhetsområde för dagvatten.   

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Majvie Swärds yrkande. 

 

- - - - - 
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§ 231 Dnr KFKS 2013/551-265 

Naturreservat Trollsjön 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. miljöbalken 

förklara Trollsjön som naturreservat enligt föreskrifter, avgränsning och skötselplan 

daterad augusti 2013 med följande justeringar: 

a. punkten A4 tas bort  

b. Texten i punkten A1 ska vara ”uppföra byggnad, mast eller anläggning. 

Inom område A på beslutskartan får dock byggnad och anläggning 

tillkomma efter reservatsförvaltarens tillstånd.  Arrendator är inte hindrad 

att vidta åtgärder i enlighet med arrendeavtal.” 

c. föreskriften C6 ändras så att orden ”eller rida” stryks, så att föreskriften 

lyder: ”…förbjudet att cykla annat än på stig eller anlagd väg”.” 

2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. miljöbalken 

utse Naturreservatsnämnden som reservatsförvaltare. 

 

Ärende 

Enligt 7 kap. 4§ miljöbalken får ett markområde av kommunen förklaras som naturreservat 

i syfte att bevara biologisk mångfald, vårda och bevara värdefulla naturmiljöer eller 

tillgodose behov av områden för friluftslivet. 

 

Området har stora värden ur kultur-, natur- och rekreationssynpunkt. Syftet med att 

förklara Trollsjön som naturreservat är att bevara och utveckla områdets värden för 

rekreation och biologisk mångfald.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 130 

Park- och naturenhetens tjänsteskrivelse den 26 september 2013 

Föreskrifter, avgränsning och skötselplan för naturreservatet Trollsjön, augusti 2013. 

Sammanställning av inkomna remissvar för naturreservatet Trollsjön. 

Trollsjön, inkomna remissvar. 

Naturreservatsnämnden den 9 september 2013 § 45 

Delegationsbeslut NRN 2013/13-265 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 130 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. miljöbalken 

förklara Trollsjön som naturreservat enligt föreskrifter, avgränsning och 

skötselplan daterad augusti 2013.  

 

2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ändra förslaget till naturreservat 

Trollsjön daterat augusti 2013 på så sätt att punkten A4 tas bort och att texten i 

punkten A1 ska vara ”uppföra byggnad, mast eller anläggning. Inom område A på 

beslutskartan får dock byggnad och anläggning tillkomma efter 

reservatsförvaltarens tillstånd.  Arrendator är inte hindrad att vidta åtgärder i 

enlighet med arrendeavtal.” 

 

3. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. miljöbalken 

utse Naturreservatsnämnden som reservatsförvaltare. 

Beslut i naturreservatsnämnden den 9 september 2013 § 45 

 1. Naturreservatsnämnden föreslog kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap.  

miljöbalken förklara Trollsjön som naturreservat enligt föreskrifter, avgränsning och  

skötselplan daterad augusti 2013.  

Nämnden beslutade hänskjuta precisering av punkterna A1 (förbud att uppföra byggnad, 

mast eller anläggning. Inom område A på beslutskartan får dock rekreationsanläggning 

tillkomma efter reservatsförvaltarens tillstånd.) och A4 (förbud att anordna störande 

verksamhet som minskar områdets rekreationsvärde.) för ordförandebeslut efter beredning 

i presidiet.  

3. Naturreservatsnämnden föreslog kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap.  

miljöbalken utse Naturreservatsnämnden som reservatsförvaltare. 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Majvie 

Swärd (S), Monica Brohede Tellström (FP) och Sidney Holm (MP) bifall till 

arbetsutskottets förslag med den ändring att föreskriften C6 ändras så att orden ”eller rida” 

stryks och att föreskriften lyder: ”…förbjudet att cykla annat än på stig eller anlagd väg”. 

 

Hans Peters (C) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Hans Peters yrkande beslutade kommunstyrelsen enligt Cathrin 

Bergenstråhles yrkande. 
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Protokollsanteckningar 

Cathrin Bergenstråhle (M) lät anteckna följande. 

 

”Jag yrkade att det i Trollsjöns naturreservat, liksom i andra naturområden, ska vara tillåtet 

att rida. Att, som i förslaget till föreskrifter, skriva att ridning endast får ske på stigar och 

vägar är en anmärkningsvärd och onödig inskränkning i allemansrätten. Den strider mot 

förslaget till generella föreskrifter, som syftar till att tillgängliggöra reservaten och minska 

inskränkningarna i allemansrätten. Denna föreskrift står dessutom helt i motsats till 

Naturvårdsverkets riktlinjer om ridning enligt allemansrätten: 

  

’Dessutom bör du: 

 undvika att rida på mjuka stigar och på stigar som vanligtvis används  

för vandring och motionslöpning.’ (Citat från Naturvårdsverkets hemsida.) 

  

Nacka kommun har en ambition att utveckla ridverksamhet i kommunen för att möta 

framför allt flickors ridintresse. När vi skapar naturreservat på nästan all kommunal 

naturmark så är det av största vikt att naturen för nyttjas av människor för rekreation och 

friluftsliv på det sätt den gjort hittills.” 

 

- - - - - 
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§ 232 Dnr KFKS 2013/235-111 

Förändring av rösträttsålder i kommunalvalet  
Motion den 15 april 2013 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen med hänvisning till 

riksdagens hantering av motsvarande motioner samt att det inte är praktiskt genomförbart 

under 2014. 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige med detta anser motionen 

färdigbehandlad.  

 

Ärende 

I motionen föreslås att Nacka kommun blir försökskommun för sänkt rösträtt samt 

valbarhetsålder till 16-års ålder vid kommunalvalet 2014 samt att regeringen uppmanas att 

ta fram lagändring för en sådan försöksverksamhet.  

 

Valnämnden har behandlat ärendet och lämnat yttrande över motionen. Valnämnden 

noterar att det i praktiken inte är möjligt att genomföra de förslag motionären föreslår till 

kommunalvalet 2014.  

 

Frågan om hur icke-myndiga förtroendevaldas ansvar och ansvarsutkrävande av dessa kan 

ske bör utredas innan förslagen kan genomföras. Samma förslag som motionären lämnat 

finns som motioner till riksdagen, därför föreslår kommunstyrelsen att kommunen avvaktar 

utfallet av behandlingen av riksdagen. Intentionen i motionen med att skapa inflytande för 

unga är god. Förutom sänkt rösträttsålder och valbarhetsålder finns andra sätt att involvera 

unga såväl som äldre på flera sätt. Idag finns flera goda sådana exempel. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 135 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 september 2013 

Valnämnden 19 augusti 2013, § 4 

Motion 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 135 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige avslår motionen med hänvisning till 

riksdagens hantering av motsvarande motioner samt att det inte är praktiskt genomförbart 

under 2014. 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige med detta anser motionen 

färdigbehandlad.  

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm (MP) och Åsa Marnell (MP) lät för Miljöparteiet de grönas 

kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 

 

””Valnämnden noterar att det i praktiken inte är möjligt att genomföra de förslag motionären föreslår till 

kommunalvalet 2014” 

Vill man så går det, vill man inte så blir det svårare.  Att det i praktiken ”inte är möjligt” 

beror snarare på en stor bromskloss i form av konservativa Allianspolitiker, inte på tidsnöd. 

En motion som denna blir iofs svårare att få igenom ju närmre valet man kommer och det 

hade varit önskvärt att den behandlats tidigare, i likhet med många andra motioner.” 

 

- - - - - 
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§ 233 Dnr KFKS 2013/237-219 

Bevara kultur och natur när västra Nacka byggs ut 
Motion den 15 april 2013 av Christina Ståldal med flera (NL) 

Beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige noterar att översiktsplanen ger vägledning kring omfattningen 

av bebyggelse på västra Sicklaön. Exakt omfattning av bebyggelse får prövas i 

kommande detaljplaner och motsvarande. 

2. Kommunfullmäktige noterar att det redan finns strategiskt planeringsunderlag som 

ger ett tillräckligt stöd för att utveckla västra Sicklaön till en tät och blandad stad 

med hänsyn till befintliga natur- och kulturvärden. 

3. Motionen anses därmed vara färdigbehandlad.  

 

Ärende 

Motionärerna anser att området riskerar att bli en identitetslös förlängning av Sjöstaden 

utan spår av Nackas historia. Förslag i motionen är därför att en heltäckande utredning ska 

göras för att bevara grön miljö, kulturhistoriska miljöer samt karaktäristisk bebyggelse på 

västra Sicklaön. Ytterligare förslag är att utbyggnaden ska minska i omfattning. 

 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden har pekat på att antagna styrdokument ger ett tillräckligt 

stöd för att utveckla västra Sicklaön till en tät och blandad stad med hänsyn till befintliga 

natur- och kulturvärden samt behov av fritid och rekreation. Kulturnämnden har beslutat 

att föreslå kommunfullmäktige att den fortsatta utbyggnaden av västra Sicklaön samordnas 

med utgångspunkt i kommunens kulturpolitiska programförklaring och översiktsplanen, 

inklusive kulturmiljö- grönstruktur- och kustprogram. Kommunstyrelsen anser att det 

redan finns strategiskt planeringsunderlag för att kunna ge stöd för att utveckla västra 

Sicklaön med hänsyn till befintliga natur- och kulturvärden. Den exakta omfattningen av 

bebyggelsen får prövas mer ingående i kommande detaljplaner och motsvarande. 

 

Handlingar i ärendet 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 6 september 2013 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 28 augusti 2013 § 201 

Tjänsteskrivelse miljö- och stadsbyggnadsnämnden 

Kulturnämnden den 11 juni 2013 § 41 

Tjänsteskrivelse kulturnämnden 

Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 15 oktober 2013 § 124 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att översiktsplanen ger 

vägledning kring omfattningen av bebyggelse på västra Sicklaön. Exakt omfattning av 

bebyggelse får prövas i kommande detaljplaner och motsvarande. 

2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera att det redan finns strategiskt 

planeringsunderlag som ger ett tillräckligt stöd för att utveckla västra Sicklaön till en tät och 

blandad stad med hänsyn till befintliga natur- och kulturvärden. 

Motionen anses därmed vara färdigbehandlad. 

Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 28 augusti 2013 § 201 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden ansåg att antagna styrdokument ger ett tillräckligt stöd 

för att utveckla västra Sicklaön till en tät och blandad stad med hänsyn till befintliga natur- 

och kulturvärden samt till behoven av fritid och rekreation. Motionen får därför anses 

besvarad. 

Beslut i kulturnämnden den 11 juni 2013 § 41 

Kulturnämnden föreslog kommunfullmäktige att säkerställa att den fortsatta utbyggnaden 

av västra Sicklaön samordnas med utgångspunkt i kommunens kulturpolitiska 

programförklaring och översiktsplan, inklusive kulturmiljö-, grönstruktur- och 

kustprogram. 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med stadsutvecklingsutskottets förslag. 

Protokollsanteckningar 

Hans Peters (C) lät för Centerpartiets kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 

 

”Tunnelbanans kommande utbyggnad och den nybebyggelse som kommer därav är positiv 

för kommunens utveckling. Kapacitetsstark kollektivtrafik ger möjligheter för fler invånare 

att åka kollektivt och ställa bilen hemma. Tunnelbanan är miljövänlig och är en del i ett 

aktivt klimatarbete.  

 

Från Centerpartiets sida ser planeringsförutsättningar för ny stadsbebyggelse i stråket från 

Nacka Forum och in mot Stockholmsgränsen vid Sickla. Vi vill se en stadsbebyggelse med 

höga kvaliteter, energieffektivitet, kultur, offentlig och kommersiell service, grönytor och 

parker. Vi tror att åtminstone delar av ny bebyggelse bör ske i form av stadskvarter, t.ex. 

liknande Hammarby Sjöstad eller Stockholms innerstad. Man vet att boende i sådan miljö 

klassas högt och efterfrågas av många människor. Därför är det också mycket viktigt hur de 

blivande husen gestaltas. Området mellan Nacka Forum via Nacka Stadshus och Nacka 
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gymnasium bör kunna studeras för sådan bebyggelse. Även området i och runt Sickla 

köpkvarter bör kunna bli aktuellt i ett sådant sammanhang. 

Men det är också viktigt att påpeka att Västra Sicklaön redan nu till stora delar är bebyggt 

och många bostadsområden har vuxit fram successivt under en längre tidsperiod. Detta 

måste beaktas och hanteras med varsamhet när det gäller förtätning och nytillkommande 

bebyggelse. Det får inte bli så att varenda grönplätt i uppvuxna trädgårds- och parkmiljöer 

blir föremål för exploatering. Då riskerar vi att få försämrade miljöer i dessa områden, t.ex. 

Finntorp, Alphyddan, Ekudden, Järla sjö, Jarlaberg, Storängen och Lillängen. Även i en tät 

och blandad stad måste det finnas grönytor och parker för att skapa god livskvalitet för de 

boende. Vi vill också påpeka att Ryssbergen har beslutats av kommunfullmäktige ska göras 

till naturreservat och att det måste beaktas fullt ut i arbetet med att ta fram strukturplanen. 

Vidare måste man tänka in ytor för idrott, inte minst spontanidrotten när vi planerar ny 

bebyggelse. Det är också viktigt för livskvalitet och inte minst folkhälsan. Det gäller också 

att ha god nåbarhet och tillgänglighet till grönområden och naturreservat. 

Till sist, Sverige är ett mörkt land under vinterhalvåret och vi har ett övervägande 

lågtryckbetonat klimat. Lågtryck betyder blåst. Vid vintersolståndet i december står solen i 

Nacka lågt, ynka 7,3 grader som maximum över horisonten. Från Centerpartiets sida är 

dessa betingelser något som vår bebyggelse måste anpassas till. Därför måste man tänka så 

att man utformar bebyggelse så att blåsten dämpas och att man undviker bebyggelse som 

kastar långa skuggor och förmörkar för både befintlig och kommande bebyggelse.” 

 

Carl-Magnus Grenninger (S) lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna 

följande. 

 

”Vi socialdemokrater bejakar den kraftiga omdaning av Kvarnholmen som pågår. Vi vill 

dock varna för den belastning på infrastrukturen som framförallt 2 500 nya bostäder, men 

även 2 000 arbetsplatser, kommer att innebära. De planerade tunnelbanan kommer att 

innebära en avgörande förbättring för transporter till och från Stockholm. Därför är det 

viktigt att bygget av tunnelbanan sätter igång så snart det är möjligt. Den planerade bron 

över Ryssbergen mot centrala Nacka kommer i detta avseende inte att innebära någon 

avgörande avlastning. 

Vi socialdemokrater ser gärna att den senaste miljötekniken används på Kvarnholmen. Vi 

tänker på exempelvis passivhus, gröna tak, öppen dagvattenhantering och ett modernt 

kretsloppstänkande. Vi har också i vårt remissvar på översiktsplanen förespråkat att man 

ska inrätta ett spårbilssystem runt Kvarnholmen. 

När det gäller den yttre miljön runt Kvarnholmen, anser vi att det är viktigt att vi får 

ordentliga grönytor omkring bostadskvarteren. Små parker, träd etc. Det är rätt att också 

hänvisa till de många och fina naturreservat vi har i Nacka, men dit tar man sig inte till 

vardags. Tät stadsbebyggelse är en bra idé för Kvarnholmen, men vi får inte från början 

bygga som i Stockholms innerstad, som saknar större gröna ytor. 

Kommunen måste också planera för ordentliga ytor för idrott, till exempel spontanidrott.” 

- - - - - 
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§ 234 Dnr KFKS 2012/156-040 

Tertialbokslut 2 år 2013 för kommunstyrelsen 

Beslut 

Kommunstyrelsen fastställer bokslutet för tertial 2 samt årsprognos för 2013 för 

kommunstyrelsen. 

 

Ärende 

Årsprognosen för kommunstyrelsen är ett underskott på 47,8 miljoner kronor (mnkr). 

Underskottet beror främst på underskott hos lokalenheten på 24 mnkr samt inom den egna 

produktionen av förskola, fritid och skola (FFS) på 10 mnkr och sociala stödresurser (VSS) 

på 7 mnkr. Positivt är att underskottet för FFS ser ut att minska kraftigt 2013 jämfört med 

2012 eftersom en mängd åtgärder vidtagits för att få en budget i balans. Underskottet för 

verksamheten sociala stödresurser ligger på ungefär samma nivå som 2012. Underskottet 

för lokalenheten beror framförallt på stora vattenskador under sommaren i ett par 

förskolor och äldreboenden. Årsprognosen för stadsledningskontoret, stödenheter och 

myndighets- och huvudmannaenheter ligger i huvudsak i linje med budget och läget för 

insatta resurser bedöms som bra. 

 

Såväl FFS som VSS bedömer sina verksamhetsresultat som bra. De kommunala 

grundskolorna har höga pedagogiska resultat i jämförelse med övriga kommuner. Inom 

VSS är ett fokusområde att synligöra allt positivt som verksamheten gör för Nackas 

medborgare.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 122 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 29 september 2013 

Bilagor 

Tertialbokslut 2 2013 för förskola, fritid och skola (FSS) 

FSS resultatredovisning T2 2013 

FSS samlade åtgärder T2 2013 

FSS mål och nyckeltal T2 2013 

Tertialbokslut 2 2013 för verksamheten sociala stödresurser (VSS) 

VSS resultatredovisning T2 2013 

VSS åtgärdsplan T2 2013 

VSS mål och nyckeltal T2 2013 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 122 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen fastställer bokslutet för tertial 2 samt årsprognos för 2013 för 

kommunstyrelsen. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 235 Dnr KFKS 2013/548-310 

Förändrad trängselskatt 
Yttrande till regeringen 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande. 

 

Ärende 

I förhandlingen om regional infrastruktur under ledning av regeringens förhandlingsperso-

ner har även ingått ett uppdrag att se över frågan om behov av en höjd och bredare 

trängselskatt. Nacka kommun har nu fått förslag på förändringar i trängselskattesystemet 

på remiss. I utredningen har förhandlingspersonerna tagit fram tre scenarier; att skatt införs 

på Essingeleden, att nuvarande avgifter höjs och att en det även införs en trängselskatt för 

passage över Saltsjö-Mälarsnittet. De skatteintäkter som uppkommer till följd av 

förändringarna ska enligt Finansdepartementet användas för att delfinansiera åtgärder i 

Stockholms läns transportsystem, exempelvis stöd till utbyggnad av tunnelbanan. 

 

I förslaget till yttrande anser Nacka kommun att det är bra att det i förhandlingspersoner-

nas uppdrag ingått att se över hur trängselskatten kan bidra till att öka framkomligheten i 

det växande Stockholm. Nacka kommun anser att det är helt avgörande att intäkterna från 

trängselskatten går till infrastrukturinvesteringar i Stockholms län och att de då behandlas 

som regional medfinansiering, vilket slogs fast i Stockholmsöverenskommelsen från 2009. 

Regionen bör dessutom ha större inflytande över intäkterna jämfört med idag. 

 

Nacka kommun föreslås vidare tycka att förslaget att höja dagens trängselskatt är rimligt. 

Det finns också starka framkomlighetsskäl att tidigarelägga införande av trängselskatt på 

Essingeleden. Nacka kommun föreslås dock framföra att införande av skatt på Saltsjö-

Mälarsnittet åtminstone ska avvakta ombyggnaden av Slussen. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 15 oktober 2013 § 206 

Trafikenhetens tjänsteskrivelse den 30 september 2013 

Bilaga 1. Yttrande till Finansdepartementet 

Bilaga 2. Remiss 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott den 15 oktober 2013 § 206 

Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
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Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande. 

 

Yrkanden 

Mats Gerdau (M) yrkade enligt följande. 

 

”Kommunstyrelsen antar det föreslagna yttrandet med följande ändring. 

 

Sista meningen i näst sista stycket (Kommunen anser därför att införandet av denna del 

åtminstone bör avvakta utbyggnaden av Slussen) ersätts av följande: 

”Kommunen avstyrker förslaget att införa nya avgiftsstationer vid Saltsjö- Mälarsnittet 

2016.”” 

 

Hans Peters (C) yrkade med instämmande av Jan-Eric Jansson (KD), Sidney Holm (MP), 

Monica Brohede Tellström (FP) och Rolf Wasteson (V) bifall till stadsutvecklingsutskottets 

förslag.  

 

Beslutsgång 

Med avslag på Mats Gerdaus yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Hans 

Peters yrkande.  

 

Protokollsanteckningar 

Sidney Holm (MP) och Åsa Marnell (MP) lät för Miljöpartiet de grönas 

kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 

 

”Miljöpartiet anser liksom Nacka kommun att intäkterna från trängselskatten ska gå till 

infrastrukturinvesteringar i Stockholms län. Vi anser dock inte som de styrande i Nacka 

kommun att intäkterna ska gå till nya motorvägsbyggen. För en hållbar infrastruktur i en 

snabbväxande Stockholmsregion anser vi det helt avgörande att intäkterna från 

trängselskatten går till kollektivtrafiksatsningar.  

 

Vi tycker inte som kommunen att införande av skatt på Saltsjö-Mälarsnittet ska skjutas på 

framtiden. Miljöpartiet förespråkar alternativ C med tidigarelagd trängselskatt på 

Essingeleden, höjd trängselskattenivå samt trängselskatt på Saltsjö-Mälarsnittet i högtrafik. 

Utöver den samhällsekonomiska nyttan på ca 1 miljard ökar dessutom intäkterna 2-3 

miljarder jämfört med den lösning Alliansen i Nacka förespråkar, pengar som i stället får 

tas från det gemensamma skattekollektivet.” 
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Rolf Wasteson (V) lät för Vänsterpartiets kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 

 

”Vänsterpartiet är positivt till att trängselskatter införs både på Essingeleden och Saltsjö-

Mälarsnittet och att det införs snarast. En höjning av avgifterna är också positivt. Vår åsikt 

är att trängselskattemedlen ska användas till kollektivtrafiksatsningar och inte till att bygga 

nya trafikleder. Det Stockholmsregionen främst behöver är en kraftigt utbyggd 

kollektivtrafik i form av tunnelbana, annan spårtrafik och utökat bussnät. ” 

 

Majvie Swärd lät för Socialdemokraternas kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 

 

”Vi är positiva till en utökad eller breddad trängselskatt då den kan utgöra en del av den 

regionala finansieringen för en utbyggd tunnelbana. Vi anser att Stockholmsregionen själva 

bör bestämma över såväl utformning som över intäkternas användning. Intäkterna utgör en 

del av den regionala finansieringen av infrastruktur och får aldrig tillgodoräknas staten. 

Staten bör matcha varje krona som regionen satsar på utbyggd tunnelbana med 

motsvarande belopp. Det är viktigt att trängselskatten bibehåller sin höga legitimitet som 

trafikstyrande instrument.” 

 

 

Mats Gerdau (M) lät för Moderaternas  kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 

 

”Vi kan acceptera en höjning av trängselskatten och också att nya tullstationer sätts upp på 

Essingeleden innan Förbifart Stockholm är klar. Det ger ökade intäkter för investeringar i 

infrastruktur i Stockholmsregionen som är nödvändiga för regionens utveckling. Däremot 

vill vi göra det tydligt att vi avstyrker trängselskatt på Saltsjö-Mälarsnittet 2016, vilket är 

utredningens förslag. Vi anser att det nu föreslagna svaret är för otydligt i denna del och 

kan missförstås.  

 

Vi tycker också att den här typen av lokal och regional medfinansiering via avgifter i stora 

trafikprojekt inte bara kan vara något som Stockholmsregionen ska belastas med. 

Stockholmsregionen är landets motor och övriga landet är beroende av att trafiken 

fungerar här. Därför bör även statens bidrag till trafikinvesteringar i Stockholmsregionen 

öka.”  

 

- - - - - 
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§ 236 Dnr KFKS 2013/517-871 

Utredning om att förklara den inre farleden till 

Stockholm som riksintresse för kulturmiljövården 
Yttrande till länsstyrelsen 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar föreslaget till yttrande till länsstyrelsen. 

 

Ärende 

På initiativ av en grupp inom Boo villaägareförening har kulturnämnden ställt sig bakom att 

länsstyrelsen ska utreda om den inre farleden genom Baggenstäket och Skurusundet ska 

förklaras som riksintresse för kulturmiljövården. Länsstyrelsen har remitterat frågan om 

utredning till kommunstyrelsen och arbetsutskottet föreslår att kommunstyrelsen ska 

avstyrka det. Kommunen har de instrument den behöver för att hantera 

kulturmiljöaspekterna i sin planläggning. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 131 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 30 september 2013 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 131 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen antar föreslaget till yttrande till länsstyrelsen. 

 

Yrkanden 

Hans Peters (C) yrkade med instämmande av Sidney Holm (MP) och Rolf Wasteson (V) att 

kommunstyrelsen ställer sig positiv till att Länsstyrelsen genomför föreslagen utredning 

gällande möjlig förklaring av inre farleden mot Stockholm genom Baggenstäket och 

Skurusundet i enlighet med kulturnämndens yttrande 2013-03-13. 

 

Mats Gerdau (M) yrkade bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsgång 

Med avslag på Hans Peters yrkande beslutade kommunstyrelsen i enlighet med Mats 

Gerdaus yrkande. 

 

Reservationer 

Hans Peters (C) och Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet. 

 

Protokollsanteckningar 

Mats Gerdau (M) lät anteckna följande. 

 

”Den gamla farleden in till Stockholm via Baggenstäket har ett stort kulturhistoriskt värde. 

Jag menar att såväl stat som kommun redan idag har de instrument som krävs för att 

skydda detta område. Det handlar om fornminneslag, natur- och kulturreservatsbildning 

och omfattande prövningar av både kommun och stat i detaljplaneprocessen. Kommunen 

arbetar nu bl a med att inrätta ett kultur- och naturreservat vid Gammeludden för att 

skydda de värden som finns där. Utifrån detta ser vi inte att det behövs nya skyddsformer 

eller klassning som riksintresse eftersom det inte tillför som inte redan finns.” 

 

- - - - - 
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§ 237 Dnr KFKS 2013/545-105 

Ny internationell policy och ett utvecklat internationellt 

arbete 

Beslut 

1. Kommunstyrelsen noterar rapporten kartläggning internationellt i Nacka 2013 till 

protokollet. 

2. Kommunstyrelsen antar föreslagen ny internationell policy för Nacka kommun. 

3. Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska utträda ur organisationen Union of the 

Baltic Cities och i stället ansöka om medlemskap i Eurocities Economic Development 

Forum. 

4. Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska anta ordförandeskapet för Edge 

Cities Network 2014-2015. 

 

Ärende 

På uppdrag av kommunstyrelsen har samordnings- och utvecklingsenheten kartlagt det 

internationella arbetet i kommunens verksamheter fram till 2013. Det kan konstateras att 

det behövs ett förtydligande av vad Nacka kommun vill med det internationella arbetet; en 

ny internationell policy som markerar att internationellt arbete inte ska ses som en egen 

verksamhet med egna inriktningar, prioriteringar och mål, utan ett stöd och ett verktyg i 

Nackas utveckling. När det gäller Nackas organisationer och nätverk av internationell 

karaktär finns vilja att lämna organisationen Union of the Baltic Cities och istället pröva ett 

medlemskap inom Eurocities’ Economic Development Forum, vilket även kan ge 

draghjälp åt Nackas nätverk Edge Cities Network, ECN. ECN har bett Nacka ta 

ordförandeskapet för nätverket 2014/2015 istället för året därpå, eftersom Pernik, 

Bulgarien avsagt sig ordförandeskapet. Förslagen till beslut är därför som ovan.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 127 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 24 september 2013 

Bilagor: 

Ny internationell policy för Nacka kommun 

Slutrapport ”Internationellt arbete i Nacka kommun 2013” 

Internationell policy från 2007 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 127 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

5. Kommunstyrelsen noterar rapporten kartläggning internationellt i Nacka 2013 till 

protokollet. 

6. Kommunstyrelsen antar föreslagen ny internationell policy för Nacka kommun. 

7. Kommunstyrelsen beslutar att kommunen ska utträda ur organisationen Union of the 

Baltic Cities och i stället ansöka om medlemskap i Eurocities Economic Development 

Forum. 

8. Kommunstyrelsen beslutar att Nacka kommun ska anta ordförandeskapet för Edge 

Cities Network 2014-2015. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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§ 238 Dnr KFKS 2013/560-100 

Flyktingmottagandet i Nacka kommun 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar informationen om flyktingmottagandet i Nacka kommun och 

noterar arbetsutskottets beslut att ge stadsdirektören i uppdrag att återkomma med förslag 

på hur helhetssynen och det övergripande ansvaret för flyktingmottagandet kan stärkas i 

syfte att säkra att mottagandet leder till att flyktingen snabbt kommer i jobb och har egen 

försörjning samt att mottagandet är effektivt.  

 

Ärende 

År 2012 tog Nacka enligt kommunens statistik emot 82 personer, år 2011 var det 82 

personer och år 2010 var det 117 personer. Kommunen har hittills tagit emot 65 personer 

under år 2013. På uppdrag av kommunstyrelsen har stadsledningskontoret gjort en 

kartläggning av kommunens organisation och ekonomi inom flyktingmottagandet. 

Kartläggningen baserar sig på intervjuer med medarbetare som på olika sätt arbetar med 

mottagandet av flyktingar. Flyktingmottagandet är en stor och komplex fråga och de 

intervjuade upplever ibland en bristande helhetssyn. Det finns dock många goda exempel 

där processen fungerar väl.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 128 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 september 2013 

Rapport; Flyktingmottagandet - kartläggning 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 128 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar informationen om flyktingmottagandet i Nacka kommun.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott gav för egen del stadsdirektören i uppdrag att återkomma 

med förslag på hur helhetssynen och det övergripande ansvaret för flyktingmottagandet 

kan stärkas i syfte att säkra att mottagandet leder till att flyktingen snabbt kommer i jobb 

och har egen försörjning samt att mottagandet är effektivt.  

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 
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Protokollsanteckningar 

Monica Brohede Tellström (FP) lät för Folkpartiets kommunstyrelsegrupp anteckna 

följande. 

 

”Att fördjupa analysen om de samlade ekonomiska effekterna är ju bra, vi är självklart 

måna om att denna verksamhet drivs effektivt och att rätt insatser görs.  

 

Mycket talar för att Nacka kommun genomför ett bra mottagande av flyktingar, och det är 

väldigt viktigt. Rapporten är intressant, men det är många frågor som inte får ett svar. Från 

Folkpartiets sida är vi förvånade över att kommunen inte fått så många flytingar som vi 

varit beredda att ta emot, trots att behovet på ett nationellt plan ökat. I rapporten resoneras 

det om orsakerna men jag anser inte att man gått till botten med frågeställningen. Om det 

är någonting i vårt mottagande som saknas, t.ex. tillgången till bostäder, så är jag angelägen 

om att vi förbättrar detta. Självklart ska vi göra det vi kan för att uppfylla det åtagande vi 

gjort om flyktingmottagande, och Folkpartiet ser gärna att vi tar emot ännu fler om 

behovet finns.”  

 

Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 

 

”Flyktingmottagande är en fråga som samhällets mörka krafter gärna vill ta upp till 

diskussion. I de sammanhangen framförs alltid att flyktingmottagandet (och annan 

immigration) hårt belastar Sveriges och kommuners ekonomi. Det kan i och för sig vara 

bra att visa på att Nacka har ordning och reda i sin ekonomi och har koll på vad olika 

insatser kostar. Samtidigt väcker det dock alltid frågan om en kartläggning är ett led i, eller 

åtminstone i praktiken innebär, att anpassa sig till de invandrar- och flyktingfientligas 

agenda.  

Den här rapporten visar också på att Nacka visserligen kanske uppfyller Migrationsverkets 

krav men i praktiken tar en alldeles för liten andel av flyktingar och särskilt då 

ensamkommande flyktingbarn. Rent allmänt är Stockholms län dåliga och i det perspektivet 

ligger Nacka hyfsat till, men det är inte ett hållbart argument för att inte Nacka ska ta ett 

ansvar som åtminstone motsvarar Nackas andel i Sverige, dvs ca 1%. För ensamkommande 

flyktingbarn så innebär det att Nacka bar tar runt 1/3 av vad so borde vara rimligt.” 

 

Sidney Holm (MP) och Åsa Marnell (MP) lät för Miljöpartiet de grönas 

kommunstyrelsegrupp anteckna följande. 

 

”Det är ohållbart att ett fåtal kommuner som t.ex. Södertälje tvingas ta huvuddelen av 

ansvaret för flyktingmottagning och integration. Ett avgörande bidrag till en väl fungerande 

integration är en jämnare fördelning över riket av flyktingmottagandet. Eftersom 

invandringen i första hand är en nationell angelägenhet måste också statens ersättning till 
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mottagande kommuner täcka kostnaderna ända fram till egen försörjning. Kommunerna 

har också ett ansvar att bygga upp en infrastruktur som inte exkluderar vissa människor 

och försvårar integrationen. Idag tvingas många flyktingar bo kvar på asylboende och 

förhindras från att etablera sig i samhället för att kommuner inte kan eller vill ta emot dem.  

För Miljöpartiet är det kommunala självstyret ett viktigt fundament. Alla beslut bör tas så 

nära medborgarna som möjligt. Men att välja vilka människor som ska bo i en kommun 

kan aldrig tillhöra den lokala beslutanderätten.  Att kunna välja var man vill bo är en viktig 

princip som ska gälla för alla och här behöver kommunen bli bättre, t.ex. genom att se till 

att det byggs bostäder för alla. Kommunen bör också gentemot regeringen driva en linje 

om att statliga medel till kommunerna för flyktingmottagandet ska vara i nivå med 

kostnaderna. Just att flyktingmottagning kan ”gå med förlust” är en grogrund för 

främlingsfientlighet.” 

 

- - - - - 
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§ 239 Dnr KFKS 2013/559-001 

Nämndernas arbete med trygghet och säkerhet 

Beslut 

Kommunstyrelsen noterar rapporten om nämndernas arbete med trygghet och säkerhet till 

protokollet. 

 

Ärende 

Rapporten beskriver hur kommunen arbetar med att skapa ett tryggare och säkrare Nacka. 

Syftet med rapporten är att vara ett diskussionsunderlag.   

 

Nacka är på många sätt en trygg och säker kommun och det finns många goda exempel på 

aktiviteter och samverkan. Med de goda förutsättningar kommunen har finns potential att 

bli en ännu tryggare och säkrare kommun. En utvecklingsmöjlighet inom kommunen är att 

öka förståelsen för sambandet mellan lokal utveckling och trygghet. Förutom ett 

strukturellt kapital i form av polisstationer och regler och rutiner är det viktigt med sociala 

aktiviteter. Förståelse för att sociala aktiviteter och lokal utveckling är viktig ger en ny 

dimension och skapar nya idéer för fortsatt arbete. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 129 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 25 september 2013 

Rapport - Nämndernas arbete med trygghet och säkerhet 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 8 oktober 2013 § 129 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 

Kommunstyrelsen noterar rapporten om nämndernas arbete med trygghet och säkerhet till 

protokollet. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med arbetsutskottets förslag. 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 240 Dnr KFKS 2007/492-214 

Överklagad detaljplan, delplan 4, Tollare Port  
Yttrande till mark- och miljödomstolen 

Beslut 

Kommunstyrelsen antar föreslaget yttrande. 

 

Kommunstyrelsen beslutar om omedelbar justering av beslutet. 

 

Ärende 

Delplan 4, Tollare Port, är överklagad till mark- och miljödomstolen och kommunen har 

fått tillfälle att yttra sig, med anstånd till senast 22 oktober 2013.  

 

Kommunen bestrider i sitt yttrande de klagandes yrkande om att upphäva 

antagandebeslutet för detaljplanen och instämmer i Länsstyrelsens bedömning att det inte 

finns skäl att upphäva antagandebeslutet. 

 

Handlingar i ärendet 

Mark- och exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 16 oktober 2013 

Bilaga 1: Yttrande i mål Lisa Jacobsson m.fl./Nacka kommun angående detaljplan,  

delplan 4 

Tollare Port i Boo, för del av Nacka Tollare 5:1 – Mål nr P 3742-13, avd 3. 

Bilaga 2: Underrättelse från Mark- och miljödomstolen 

 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade bifall till mark- och exploateringsenhetens förslag. 

 

Beslutsgång 

Kommunstyrelsen beslutade enligt Cathrin Bergenstråhles yrkande. 

 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 241 

Övriga frågor 

Beslut 

Det fanns inga övriga frågor på mötet. 

 

- - - - - 


